
 

 Side 1 | 1 

  

Spørgsmål nr. S 501 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til: Ministeren for samfundssikkerhed og beredskab 

Dato: 13. januar 2025 

Stillet af: Rasmus Jarlov (KF)  

Set i lyset af omfanget og indholdet af den netop fremlagte beredskabsplan 

fra den norske regering mener ministeren så, at de 200 mio. kr., der 

forhandles om i beredskabsaftalen, er nok?  

(Spm. nr. S 501). 

Begrundelse 

Der henvises til artiklen »Norges regering vil bygge beskyttelsesrum og øge 

kornlagre« bragt på nyhederne.tv2.dk den 10. januar 2025, hvoraf det 

fremgår, at den norske regering har fremlagt en beredskabsplan med mere 

end 100 punkter, som skal hjælpe befolkningen gennem kriser, og som bl.a. 

indebærer, at antallet af tjenestepligtige i civilforsvaret skal øges fra 8.000 til 

12.000 over de næste 8 år, og at der inden 2029 opbygges kornlagre, der 

kan holde i 3 måneder. Der henvises endvidere til artiklen »Partier 

genoptager beredskabsforhandlinger med ét klart krav« bragt på altinget.dk 

den 8. januar 2025. 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Jarlov@ft.dk, 

troels.boesen@ft.dk og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 
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